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    POLITIEAGENTEN VERWERKEN TRAUMA IN DE NATUUR

Politieagenten krijgen in hun werk met heftige situaties 
te maken. Soms zijn die zó ingrijpend dat het te veel 
wordt en zij een trauma oplopen. In samenwerking met 
Staatsbosbeheer werken politiemensen in de natuur aan 
hun herstel. Sabine (39) en Peter (71) begeleiden de 
groep in Balloo: zij als ervaringsdeskundige, hij als 
gepensioneerd politieman.

Politie Veteraan, die vijf jaar geleden 
werd opgericht voor collega’s met 
trauma’s, blessures of stress. 
Zij helpen de boswachter 
van Staatsbosbeheer 
bij het onderhoud van 
het bos. Tegelijkertijd 
ontmoeten ze er 
lotgenoten om hun 
ervaringen mee te 
delen. De organisatie 
heeft vier vestigingen; in 
Schoorl, Zeewolde, Apeldoorn 
en Balloo.

‘IK TOONDE GEEN EMOTIES’
Sabine Blomsma (39) startte een jaar 
geleden samen met gepensioneerd 
politiechef Peter Addink (71) met de 

Meldingen en portofoons, 
loeiende sirenes, adrenaline; 
ze lijken ver weg in het 

Drentse bos bij Balloo. Vogels 
fluiten, de wind ruist door het 
gebladerte. Het enige waarover 
de tien politieagenten zich deze 
donderdagochtend hoeven te 
bekommeren is de Amerikaanse 
vogelkers die gesnoeid moet 
worden of het plaatsen van een 
markeringspaaltje. Vroeger hadden 
ze er misschien van moeten gapen, 
nu is het een welkom geschenk om 
zich even te kunnen terugtrekken in 
de natuur. Door heftige ervaringen in 
hun werk kregen deze politiemensen 
een posttraumatisch stresssyndroom 
(PTSS). Ze meldden zich bij Stichting 

‘VECHTEN VOOR ONS LEVEN’
Langzamerhand ging het bergafwaarts 
met Sabine. “Ik had slapeloze 
nachten en herbelevingen, voelde me 
terneergeslagen en had geen zin meer 
om iets leuks te doen. Achteraf bezien 
was dat niet alleen het ongeluk. Er is 
veel aan vooraf gegaan. Ik maakte 
mee dat een man levend verbrandde 
na een explosie van een benzinetank, 
die hij naar de oudijzer-boer wilde 
brengen. Daarna ging ik meteen 
door naar volgende melding: Project 
X-Haren, het uit de hand gelopen 
feest met rellen in 2012. We stonden 
er te vechten voor ons leven. Over de 
verbrande man heb ik 
het nooit meer gehad. 
Toen ik later bij een 
barbecue de geur 
van verbrand vlees 
rook, kwam alles 
boven.”

‘IK WILDE 
DOORWERKEN’
Sabine wil het eerst niet aan zichzelf 
toegeven. Totdat duidelijk wordt dat 
ze PTSS heeft. “Daar schrok ik erg 
van. Aanvankelijk wilde ik niet dat de 
leiding het zou weten, want ik wilde 
doorwerken. Maar ik kreeg weer last 
bij een aanrijding met een jongetje 
van zes. Toen besefte ik dat ik mijn 
werk daar niet voor de volle honderd 
procent kon doen, terwijl ik er juist 
wilde zijn voor de nabestaanden. Ik 
heb me ziekgemeld.”

‘IK STOND ER ALLEEN VOOR’
Na zestien sessies bij een psycholoog 
herstelde Sabine en kon ze haar 
werk als politieagent in Hoogezand-
Veendam weer oppakken. Totdat in 
2017 haar broer om het leven komt 
bij een vrachtwagenongeluk. “Mijn 
leidinggevende stond bij me aan de 
deur om me het slechte nieuws te 
vertellen. Ik moest alles regelen. Mijn 

ouders waren op vakantie in Frankrijk. 
Op dat moment was ik geen zus, maar 
politieagent. Ik schakelde wéér mijn 
gevoel uit en liet alleen ’s nachts in bed 
een traantje. Inmiddels had ik een zoon 
van één jaar oud en besefte dat ik niet 
goed voor mijn gezin kon zorgen als ik 
geen actie ondernam. Ik ben opnieuw 
naar de psycholoog gegaan. Die heeft 
me erdoorheen geholpen.”

‘JE KUNT ERUIT KOMEN’
Sabine besluit na deze ervaring 
om andere collega’s als ervarings-
deskundige te gaan helpen. Ze volgt 
daarvoor de door de politie verzorgde 

opleiding voor ervaringsdeskundige 

professional PTSS. “Ik wil laten zien dat 
er hoop is, dat je er ook uit kunt komen. 
Al besef ik dat dat niet voor iedereen 
is weggelegd. De meeste agenten met 
PTSS zijn niet meer in staat terug te 
keren in hun baan. Toch kan dit project 
ze wel helpen. Ik zie hoe ze ’s morgens 
bedrukt aan komen en ’s middags met 
een lach of pretoogjes naar huis gaan. 
Het doet ze goed.” 

‘KWAM HET HUIS NIET UIT’
Gerard Kropholler (61) beaamt dat. 
Hij was de eerste die zich bij de groep 
in Balloo aansloot. Ruim vijfentwintig 
jaar werkte hij bij de politie, eerst in 
Amsterdam en later in Drenthe. Hij 
maakte veel mee: de Bijlmerramp, 
de Warmoesstraat, die halverwege 
de jaren tachtig op zijn 
ruigst was. Hij kon 
het allemaal hebben, 
dacht hij. “Ik werkte 

‘IK DACHT:  
DOORGAAN EN  
NIET ZEUREN’

Hulpverleners bij de Albert Heijn op de 
Turfmarkt in Den Haag waar in juni 
iemand bij een steekincident om het leven 
is gekomen. Blootstelling aan traumatische 
incidenten vergroot bij zorgverleners het 
risico op PTSS.

groep in Balloo. Beiden weten als geen 
ander wat deze agenten doormaken. 
Peter zag het van nabij bij collega’s, 
Sabine liep in 2014 zelf PTSS op. 
“De hoofdoorzaak was een dodelijk 
treinongeluk met een jong meisje. Ze 
was met haar vriend om de slagbomen 
gegaan, maar had niet gezien dat van 
de andere kant een trein kwam. Haar 
vriendje overleefde het, maar zij niet. 
Ik moest de moeder vertellen dat haar 

dochter niet meer thuiskwam. De 

moeder was kapot van verdriet en 
wilde het maar niet geloven. Zelfs niet 
toen ik het gevonden armbandje van haar 
dochter liet zien. Het deed veel met me, 
maar ik toonde geen emoties, knuffelde 
haar niet. Ik had geleerd om professioneel 
te blijven en gedroeg me zoals de 
richtlijnen voorschrijven.”

inmiddels als therapeut en trainer bij de 
GGZ. Al zeven jaar was ik gestopt bij de 
politie toen ik ineens lichamelijke klachten 
kreeg en slecht sliep. Ik merkte dat er iets 
mis was toen ik in mijn werk bij de GGZ te 
maken kreeg met een agressieve jongen 
en erg boos op hem reageerde. Normaal 
gesproken zou ik kalm zijn geweest. Dit 
is niet goed, dacht ik. De bedrijfsarts 
constateerde dat ik PTSS had. Het ging 
heel slecht met me. Ik had herbelevingen, 
kwam het huis niet meer uit en zag 
niemand meer. Pas nu besef ik dat het een 
opeenstapeling van heftige gebeurtenissen 
was. Maar ik sprak er niet over en dacht: 
doorgaan en niet zeuren.”

‘HET VOELT ALS FAMILIE’
Gerard heeft baat bij de donderdag-
ochtenden in Balloo. “Het is een soort 
groene therapie. Je herkent veel bij elkaar. 
Het voelt als familie. Langzamerhand gaat 
het beter met me. Het politiewerk heeft 
veel met me gedaan, maar ik heb er geen 
moment spijt van. Nog altijd ben ik er trots 
op dat ik mijn steentje aan de 
maatschappij heb bijgedragen.”  

‘HET IS EEN SOORT 
GROENE THERAPIE’

‘IK MOEST DE MOEDER 
VERTELLEN DAT HAAR 
DOCHTER NIET MEER 
THUISKWAM’

Gerard

Sabine

 
25

Tekst: MARLOES DE MOOR
Foto’s: ARCHIEF, ANP, MARLOES DE MOOR

24 


